
  
Skolebestyrelsen på Espergærde Skole 

Skolebestyrelsesmøde d.22.8.23  kl. 18.30 – 21.00 – Blad nr. 06 
Mødet afholdes på Personalerummet på Grydemoseskolen 

 
Skoleåret 2022-2023 
 
Deltagere:, Henriette Csáder Andreasen, Emil Risbjerg Nielsen, Sisse Gry Olsen, Gry Vesterager Chri-
stensen, Jacob Arent, Michael Brun, Erik Sejsbo, Pernille Robertson, Team V vakant, Harun Avdal  (by-
rådsrepræsentant), , Silas Hyldtoft (7B) (Elever), Sanne H. Skovsgaard og Elisabeth Hayes (medarbej-
derrepræsentanter). 
 
Deltagere derudover: Skoleleder Andreas Elkjær og souschef Jan Mardahl / souschef Morten Sylvest 
 
Mødeleder: Jacob Arent 
 
Afbud/fraværende: Michael Brun, Emil Risbjerg Nielsen 
 
Velkommen til nyt medlem Pernille Robertson, som indtræder i stedet for Tue, som repræsentant for 
Tibberupskolen. 
 
Suppleanter   
 
Bemærkning: Husk at melde afbud til Connie Klintenberg ( ckl37@helsingor.dk ) , og indkaldelse af 

suppleant. 
 
Der vil være smørrebrød fra kl. 18.00, mødestart kl. 18.30 
 
Dagsorden   

 
Referat 

00.Elevrådet 
15 min. 
 

Der er elevrådsvalg primo september, så 
derfor ingen repræsentanter på dagens 
møde. 

01.Temadrøftelse – ”Mobilpolitik” 
50 min 
Bestyrelsen har besluttet at kigge princippet vedr. 
mobiltelefon efter. 
Dels af eget initiativ, dels af et ønske fra skolele-
delsen og dertil ønske fra mange forældre, som 
opsamlet på matrikelmøde, dialogmøder, mailhen-
vendelser m.m. 
 
Det nuværende princip har nogle år på bagen og 
det skal opdateres. I vedlagte bilg ridses forskel-
lige forhold omkring princippet og udfordringer op. 
 
Bestyrelsen drøfter punktet, gerne med afsæt også 
i bilaget og drøfter videre proces 
 
  

Flere påpeger, at telefoner/smarture er 
unødvendige i indskolingen. 
 
SFO’en og klubben ønsker opbakning fra 
bestyrelsen til en politik. Eleverne bliver 
forstyrrede af telefonerne, og det går ud 
over tilstedeværelsen i aktiviteterne. 
 
Forslag om en inddragende proces (fx 
matrikelmøde) ift. at få legitimitet hos en 
bredere forældregruppe. 
 
Mobilpolitik er et oplagt emne på foræl-
dremøderne i klasserne. 
 
På Tib har eleverne telefonen i pauserne 
og bruger dem bl.a. til at betale i kanti-
nen.  
De bliver også brugt hyppigere i under-
visningen end på grundskolerne. 
 
Uanset modellen ligger der en opgave for 
skole og fritidsdel mht. dannelse/digital 
dannelse 



Kan der prøves noget af med fx 1 uge 
uden telefoner? 
 
Pædagogisk arbejde vedr. pauserne, så 
man tilgodeser alle elevers behov 
(”hænge ud/stillezoner etc,). 
 
Overvejelser om et skriv til medarbej-
derne, som kan hjælpe med at facilitere 
en snak om mobilpolitiken på forældre-
møderne, og som kan illustrere hvilken 
retning bestyrelsen arbejder i. Besluttet. 
Ledelse udarbejder skriv med vægt på 
info om gældende princip, og påpegning 
af vigtighed af at holde mobiler, ure m.v. 
ude af indskoling. 
 
Punktet drøftes videre på næste møde. 
Skoleledelse laver kort resume a7 oplæg 
på baggrund af drøftelse på mødet. 
 

02. Punkter til beslutning 
 
02.a Opfølgning på ”Sammen om vores skole” 
– høring vedr. skolepolitik 
30 min 
Vedlagt i bilag er høringsmateriale vedr. Skolepoli-
tik. Som en udløber af Sammen om vores skole 
processen har det politiske udvalg bedt om at der 
bliver udfærdiget en skolepolitik for skolerne i Hel-
singør.Politiken skal allerede behandles på sep-
tember møde i BU. 
Skolebestyrelsen kan udtale sig til høringsforsla-
get. 
 
 
 
 
 
 
 
02.b Matrikelmøder 
30 min 
Skolebestyrelsen samler op på matrikelmødet før 
sommerferien og drøfter proces til næste matrikel-
møde. 
 
 

2.A 
Processen virker forhastet, og politikens 
indhold er afhængigt af de realpolitiske 
beslutninger og prioriteringer. 
Det anerkendes, at det er godt med en 
skolepolitik. 
Det allerede gode arbejde i skolerne kan 
anerkendes mere sprogligt i politiken, i 
det mange af elementerne fra politiken 
allerede har liv på skolerne. 
 
Undren over, at der kun ønskes en type 
scenarie for Espergærde Skole (2 udsko-
linger). 
 
Fritidspolitik indarbejdes i i høringssvar. 
Skoleledelse laver udkast og sender til 
kommentering hos bestyrelse. 
 
 
2.B 
GRY:  

- Skolestrukturen skal ikke ændres. 
- Ønske om lejrskoler 
- Brug kontaktforældrene mere – 

gerne 2 årlige møder mellem kon-
taktforældre og bestyrelsesmed-
lemmer 

TIB: 
- Aktivt arbejde med forældrefæl-

lesskaberne (skoleinitieret( 
- Gerne bruges mere som kontakt-

forældre 
MØ: 

- Gerne flere møder 
- Større dialog med SFO’en 
- Synlig ledelse (nyhedsbrev) 
- Fælles arrangementer (inviteres 

mere ind på skolen) 



- Ønske om arbejdsdag 
- Morgensang med forældredelta-

gelse) 
- Ledelse med på matrikelmøder 

ES: 
- Gerne flere møder 
- Opbakning til arbejdsdage 
- Fællessang/musik 
- Ingen mobiler 
- Tolerance for forskelligheder 

 
Diskussion om hvad besyrelsen vil med 
matrikelmøderne. 
Gry får tilsendt folderen om kontaktforæl-
drene, og opdaterer den sammen med 
Pernille. (får skilt funktionerne ad kon-
taktforældre/socialt udvalg) 
 
Der tænkes i et lokalt matrikelmøde i uge 
41, med mobilpolitik og strukturscenarier 
på dagsordenen. 
Dette møde planlægges nærmere på næ-
ste bestyrelsesmøde, foreløbig dato for 
mødet er 11.10.2023 kl. 19.00 – 21.00 / 
samme dag på alle fire matrkler. 
 

03. Punkter til drøftelse / opfølgning 
 
03.a.  
 
 
 

 
Intet 

04. Orientering / Evt 
10 min 
 

- Orintering om tiltag ifht. Nyt princip for 
skole hjem dialogenorientering om udvik-
ling af Talentstrategi  

- Status for budget / bilag vedsendt 
  

Status for budget er uændret siden sidste 
møde. 
 
 

05. Punkter til kommende møder 
 Princip for ture og lejrskoler 
 Sammen om vores skole  
 Matrikelmøde 

 
 

 

05. Mødeplan for skoleåret  
 
2023/24 
Datoer for skolebestyrelsen : 
22-8-23 
18-9-23 
15.11.23 
11-01-24 
26-02-24 
07-05-24 
 
 

 

 
Referent: /  


